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PROTOKÓŁ Nr VI/2024 

Sesji Rady Powiatu Toruńskiego 

odbytej w dniu 24 października 2024 r. 

 w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Toruniu 

 

Ad 1. Przewodniczący Rady Powiatu Toruńskiego Andrzej Siemianowski o godzinie 13:00 

otworzył VI Sesję Rady Powiatu Toruńskiego. Przywitał radnych, Zarząd Powiatu Toruńskiego, 

Skarbnika Powiatu, Sekretarza Powiatu, Zastępcę Komendanta Miejskiego Policji w Toruniu 

Arkadiusza Góreckiego, Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Powiatu Toruńskiego, 

Naczelników Starostwa Powiatowego w Toruniu oraz wszystkich mieszkańców. 

Ad 1a. Przewodniczący Rady Andrzej Siemianowski oraz Starosta Toruński Mirosław Graczyk 

wręczyli Odznaki Honorowe za Zasługi dla Powiatu Toruńskiego Jarosławowi Kilińskiemu oraz 

Wiesławowi Modrzejewskiemu.  

Odznaczeni podziękowali za wyróżnienie oraz docenienie dotychczasowej pracy.  

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach od 13.10 do 13.20. 

Ad 2. Przewodniczący rady poinformował, że w chwili obecnej w obradach bierze udział  

20 radnych, wobec czego obrady są prawomocne.   

Raport ze sprawdzenia obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad 3. Przewodniczący rady poinformował o przesłaniu porządku obrad  wraz z materiałami 

drogą mailową i zapytał, czy ktoś wnosi uwagi. 

Wobec braku uwag przesłany porządek obrad VI Sesji Rady Powiatu Toruńskiego został przyjęty 

przez radnych w następującym kształcie: 

1. Otwarcie VI sesji Rady Powiatu Toruńskiego. 

a. Wręczenie Odznaczeń Honorowych za Zasługi dla Powiatu Toruńskiego. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu V Sesji Rady Powiatu Toruńskiego. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia wysokości wynagrodzenia dla rodzin 
zastępczych zawodowych i prowadzących rodzinny dom dziecka dla Powiatu Toruńskiego.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2024-
2026”.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Powiecie 
Toruńskim na lata 2024-2030”. 
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8.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Oddziaływań Korekcyjno- 
Edukacyjnych dla Osób Stosujących Przemoc Domową w Powiecie Toruńskim na lata 2024 
– 2030”.  

9.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Psychologiczno-Terapeutycznego dla 
Osób Stosujących Przemoc Domową w Powiecie Toruńskim na lata 2024 - 2030”.  

10.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Toruńskiego na rok 2024.  

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Toruńskiego na lata 2024-2029. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat na 2025 rok za usuwanie i przechowywanie 
pojazdów usuniętych z dróg na parkingach strzeżonych oraz kosztów powstałych w 
wyniku wydania dyspozycji usunięcia a następnie odstąpienia od usunięcia pojazdu.  

13.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 
statków lub innych obiektów pływających w 2025 roku na obszarze Powiatu Toruńskiego.  

14.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia diet i zwrotu kosztów 
podróży służbowych dla radnych.  

15.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 
Powiatu Nyskiego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pn. „Wymiana źródeł ciepła i 
poprawa efektywności energetycznej budynków Zespołu Szkół Centrum Kształcenia 
Ustawicznego w Gronowie"  oraz złożenia wniosku o dofinansowanie. 

17.  Informacja Przewodniczącego Rady w sprawie oświadczeń majątkowych radnych.  

18.  Informacja Starosty w sprawie oświadczeń majątkowych pracowników Starostwa. 

19.  Informacja Starosty o pracy Zarządu między posiedzeniami. 

20.  Sprawy różne, wnioski i oświadczenia. 

21. Zamknięcie VI sesji Rady Powiatu Toruńskiego. 

Ad 4.  Przewodniczący rady poinformował, że wpłynęły uwagi do protokołu dot. błędów w 

numeracji oraz dacie, które zostały uwzględnione. Następnie odnosząc się do uwag dot. 

szczegółów wypowiedzi powiedział, że nagrania z sesji  znajdują się na stronie powiatu wobec 

czego nie ma potrzeby dosłownego zapisu wypowiedzi w protokole.  

Następnie poddał pod głosowanie Protokół nr VI  sesji Rady powiatu Toruńskiego.  

W wyniku głosowania Protokół Nr VI został przyjęty większością głosów.   

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 Ad 5. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Jacek Skorulski przedstawił projekt 

uchwały w sprawie podwyższenia wysokości wynagrodzenia dla rodzin zastępczych 

zawodowych i prowadzących rodzinny dom dziecka dla Powiatu Toruńskiego.  

Przewodniczący Komisji Marek Olszewski poinformował, że dnia 24.10.2024 r. Komisja Zdrowia 

i Opieki Społecznej pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  
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Przewodniczący rady otworzył dyskusję.  

Radny Jerzy Zająkała zarekomendował Zarządowi by na bieżąco monitorował i skutecznie 

reagował na sytuację z rodzinami, ponieważ ubytki tych rodzin mogą stworzyć wiele problemów 

wobec wychowywania dzieci które znajdują się w trudnej sytuacji.  

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący rady zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr VI/42/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

24 października 2024 r. w sprawie podwyższenia wysokości wynagrodzenia dla rodzin 

zastępczych zawodowych i prowadzących rodzinny dom dziecka dla Powiatu Toruńskiego 

została podjęta jednogłośnie. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad 6. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Jacek Skorulski przedstawił projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Rozwoju Systemu Pieczy Zastępczej na lata 2024-2026”.  

Przewodniczący Komisji Marek Olszewski poinformował, że dnia 24.10.2024 r. Komisja Zdrowia 

i Opieki Społecznej pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodniczący rady otworzył dyskusję.  

Radny Andrzej Walczyński zwrócił się z pytaniem o tworzenie Placówki Opiekuńczo-

Wychowawczej.  

Dyrektor Skorulski powiedział, że obecnie zlecane jest takie zadanie placówce na terenie powiatu 

aleksandrowskiego. Tworzenie nowych placówek jest bardzo trudne i wymaga wielu pozwoleń 

m.in. Rzecznika Praw Dziecka. 

Radny Michał Ramlau zwrócił się z pytaniem o sposób prowadzenia dyskusji tj. otwieranie i 

zamykanie listy mówców, zwrócił również uwagę na zapis w uchwale, który powinien zawierać 

słowo „systemu”  ponieważ przepisy mówią o Systemie Pieczy Zastępczej.  

Radny Jerzy Zająkała zwrócił uwagę by wprowadzić w system edukacyjnym edukację rodzin 

zastępczych i proponować takie rozwiązania na konferencjach oraz szkoleniach, na których 

uczestniczy Dyrektor PCPR.  

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący rady zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr VI/43/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

24 października 2024 r. w sprawie przyjęcia „Programu Rozwoju Systemu Pieczy 

Zastępczej na lata 2024-2026” została podjęta jednogłośnie. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad 7. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Jacek Skorulski przedstawił projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i 

Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Powiecie Toruńskim na lata 2024-2030”.  

Przewodniczący Komisji Marek Olszewski poinformował, że dnia 24.10.2024 r. Komisja Zdrowia 

i Opieki Społecznej pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodniczący rady otworzył dyskusję. 

Radny Michał Ramlau zwrócił uwagę na lukę w czasie między poprzednim programem a obecnie 

wprowadzanym. 

Radca prawny Anna Kaszubowska powiedziała, że uchwały były opiniowane przez radców PCPR, 

ale według jej opinii nie jest to błędem.  

Radny Marek Olszewski powiedział, że program jest realizowany na podstawie ustawy, program 

jest zebraniem wszystkiego w jeden dokument. Zadania są realizowane ponieważ przepisy 

ustawy tego wymagają.  

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący rady zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr VI/44/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

24 października 2024 r. w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Powiecie 

Toruńskim na lata 2024-2030” została podjęta większością głosów. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad 8. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Jacek Skorulski przedstawił projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Oddziaływań Korekcyjno- Edukacyjnych 

dla Osób Stosujących Przemoc Domową w Powiecie Toruńskim na lata 2024 – 2030”.  

Przewodniczący Komisji Marek Olszewski poinformował, że dnia 24.10.2024 r. Komisja Zdrowia 

i Opieki Społecznej pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

Przewodniczący rady otworzył dyskusję. 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący rady zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr VI/45/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia 24 

października 2024 r. w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Oddziaływań 

Korekcyjno- Edukacyjnych dla Osób Stosujących Przemoc Domową w Powiecie Toruńskim 

na lata 2024 – 2030” została podjęta jednogłośnie. 
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Raport z głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad 9. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Jacek Skorulski przedstawił projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Psychologiczno-Terapeutycznego dla Osób Stosujących 
Przemoc Domową w Powiecie Toruńskim na lata 2024 - 2030”.  

Przewodniczący Komisji Marek Olszewski poinformował, że dnia 24.10.2024 r. Komisja Zdrowia 

i Opieki Społecznej pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. W imieniu swoim oraz 

komisji podziękował Dyrektorowi PCPR za rzetelne przedstawienie programów.  

Przewodniczący rady otworzył dyskusję. 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący rady zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr VI/46/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia 24 
października 2024 r. w sprawie przyjęcia „Programu Psychologiczno-Terapeutycznego dla 
Osób Stosujących Przemoc Domową w Powiecie Toruńskim na lata 2024 - 2030” została 
podjęta jednogłośnie. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący rady ogłosił przerwę w posiedzeniu od 14.15 do 14.30.  

Ad 10. Skarbnik Powiatu Danuta Jabłońska – Drążela przedstawiła projekt uchwały zmieniający 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Toruńskiego na  rok 2024. 

Przewodnicząca Komisji Barbara Zalewska poinformowała, że dnia 23 października 2024 r. 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję. 

Radny Michał Ramlau powiedział, że szkoda, że wycofujemy się z inwestycji przebudowy drogi 
powiatowej Czernikowo - Bobrowniki –Włocławek. Poprosił o przedstawienie decyzji na złożony 
wniosek w tej sprawie. Następnie nawiązał do rozbudowy ZOL w Chełmży powiedział, że Zarząd 
poprzedniej kadencji przygotował projekt, poprosił o szczegóły. Zapytał również ile zostało 
przyznanych nagród z okazji Dnia Edukacji Narodowej oraz w jakiej kwocie.  

Radny Tomasz Wierzbicki zwrócił się z pytaniem o szczegóły dot. audytu, czy został określony 
zakres finansowy dot. działań termomodernizacyjnych, czy były rekomendacje co do zakresu 
nowego źródła ogrzewania. Poprosił o przesłanie na e-maila zgłoszone oferty.  

Skarbnik Powiatu przedstawiła poprawki do zmian do budżetu przyjęte na Zarządzie w dniu 
23.11.2024 r.  

Starosta Toruński Mirosław Graczyk w odpowiedzi na pytanie Radnego Ramlaua powiedział, że 
wniosek do Funduszu Leśnego był składany przez Generalną Dyrekcje Lasów Państwowych wraz 
z Nadleśniczym, odpowiedź wpłynęła do nich. Następnie powiedział, że na wniosek Prezesa 
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Szpitala Powiatowego w Chełmży Zarząd Powiatu proponuje powiększenie obiektu ZOL wraz z 
modernizacją starego budynku należącego kiedyś do DPS w Browinie.  

Członek Zarządu Mirosław Nawrotek powiedział, ze audyt pokaże wariantowość działań w CKU 
w Gronowie.  

Sekretarz Powiatu Czesław Makowski powiedział, że materiały zostaną przesłane.  

Radny Wierzbicki podziękował, za informację i zarekomendował wybór gruntowych pomp 
ciepła.  

Wicestarosta Toruński Tomasz Zakrzewski powiedział, że przyznane zostało 5 nagród w kwocie 
9,816 zł.  

Radny Michał Ramlau podziękował za informację i poprosił o przesłanie decyzji z Funduszu 
Leśnego.  

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr VI/47/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

24 października 2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Toruńskiego na  rok 2024, została podjęta jednogłośnie. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Ad 11. Skarbnik Powiatu oraz Starosta Toruński przedstawili projekt uchwały Rady zmieniający 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Toruńskiego na lata 

2024 – 2029. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że dnia 23 października 2024 r. Komisja Budżetu i 

Finansów pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję. 

Radny Michał Ramlau zwrócił się z pytaniem o planowana inwestycje tj. przebudowa drogi 

Czernikowo - Bobrowniki – Włocławek, która została zapisana w WPF na 2025 r., ale na innych 

zasadach. Zwrócił się z pytaniem o sposób finansowania tej inwestycji oraz podział kosztów. 

Zapytał o sposób wyliczenia kosztów dla Gminy Czernikowo.  

Radny Wiktor Mol zwrócił się z pytaniem o planowaną budowę infrastruktury sportowej przy 

Zespole Szkół Ponadpodstawowych w Chełmży.  

Starosta Toruński Mirosław Graczyk w odpowiedzi na pytanie radnego Mola powiedział, że na 

tym etapie głównym zamierzeniem jest budowa sali sportowej. Zostało zlecone przygotowanie 

koncepcji budowy nowej sali i modernizacji starej sali gimnastycznej na potrzeby zaplecza 

sportowego. Następnie powiedział, że  zostały przyjęte do WPF zadania, które nie dostały 

dofinasowania z Funduszu Leśnego. Zarząd liczy, ze będzie możliwość pozyskania środków. 

Montaż finansowy na niższym poziomie był proponowany również innym samorządom.  
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Radny Wiktor Mol zwrócił się z prośbą o wybudowanie hali pełnowymiarowej, liczy też, że w 

przyszłości dojdzie do skutku budowa hali sportowej wraz z boiskiem wspólnie z Miastem 

Chełmża.  

Radny Michał Ramlau powiedział, że zmiana zasad współfinansowania inwestycji jest 

niekorzystna dla finansów powiatu. Dodał, że liczy na to że powiat nie będzie przeznaczał 

nadmiernie środków na remont dróg wojewódzkich.  

Starosta Toruński Mirosław Graczyk powiedział, że 6% finansowania przez gminy dotyczy tylko 

jezdni (poszerzenia, naprawy, odnowy), chodniki i drogi rowerowe to inna kwestia. Powiedział, 

ze w ostatnim 5leciu na drogach wojewódzkich znajdujących się na terenie powiatu toruńskiego 

wykonano najwięcej pracy w ostatnim 50-leciu. Przedstawił inwestycje, które zostały wykonane 

bez partnerstwa powiatu. Podkreślił, że partnerstwo z samorządami powiatowymi jest czymś 

naturalnym.  

Radny Michał Ramlau powiedział, że liczy na to że samorząd wojewódzki dalej będzie realizował 

inwestycje na takim samym poziomie co w poprzedniej kadencji.  

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr VI/48/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

24 października 2024 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Toruńskiego na lata 2024 – 2029, została podjęta większością głosów. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Ad 12. Dominik Gredecki Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu przedstawił projekt 

uchwały w sprawie ustalenia opłat na 2025 rok za usuwanie i przechowywanie pojazdów 

usuniętych z dróg na parkingach strzeżonych oraz kosztów powstałych w wyniku wydania 

dyspozycji usunięcia a następnie odstąpienia od usunięcia pojazdu. Przedstawił, poprawkę do 

projektu uchwały wynikająca z omyłki pisarskiej.  

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że dnia 23 października 2024 r. Komisja Budżetu i 

Finansów pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr VI/49/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

24 października 2024 r. w sprawie ustalenia opłat na 2025 rok za usuwanie i 

przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg na parkingach strzeżonych oraz kosztów 

powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia a następnie odstąpienia od usunięcia 

pojazdu, została podjęta jednogłośnie. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Ad 13. Anna Krupska Naczelnik Wydziału Środowiska przedstawił projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów 

pływających w 2025 roku na obszarze Powiatu Toruńskiego.  

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że dnia 23 października 2024 r. Komisja Budżetu i 

Finansów pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję. 

Radny Łukasz Kowalski zwrócił się z pytaniem ile statków zostało odholowanych w powiecie w 

tym roku.  

Naczelnik Krupska powiedziała, że w historii powiatu nie zdarzyła się jeszcze taka sytuacja.  

Radny Michał Ramlau powiedział, że co roku są komentowane te stawki, zaapelował by Starosta 

na posiedzeniu Związku Powiatów Polskich wystosował propozycję do odpowiedniego 

ministerstwa w celu urealnienia.  

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr VI/50/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

24 października 2024 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 

przechowywanie statków lub innych obiektów pływających w 2025 roku na obszarze 

Powiatu Toruńskiego, została podjęta jednogłośnie. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Ad 14. Radca Prawny Anna Kaszubowska przedstawiła projekt uchwały zmieniający uchwałę w 

sprawie ustalenia diet i zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych.  

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że dnia 23 października 2024 r. Komisja Budżetu i 

Finansów pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr VI/51/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

24 października 2024 r. zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia diet i zwrotu kosztów 

podróży służbowych dla radnych, została podjęta większością głosów. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  
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Ad 15. Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały Rady w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Nyskiego. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że dnia 23 października 2024 r. Komisja Budżetu i 

Finansów pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję. 

Radny Andrzej Walczyński powiedział, że koordynatorem miał być Związek Powiatów Polskich 

zapytał czy są uzgodnienia w tej sprawie.  

Starosta Toruński Mirosław Graczyk powiedział, że  na ostatnim zgromadzeniem ZPP zgłosił 

problem związany z możliwością koordynacji. Zaproponował, by jednorazowo zwiększyć składkę 

i z tej puli podzielić środki według potrzeb, wniosek ten został odrzucony. ZPP skupił się na 

przekazywaniu informacji dot. wspierających powiatów, przekazanych środków i 

dofinansowanych samorządów. Na podstawie tego oraz kontaktów z potrzebującymi powiatami, 

Zarząd Powiatu  zaproponował dotację dla Powiatu Nyskiego w kwocie 80 tys. zł.  

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr VI/52/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

24 października 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

dla Powiatu Nyskiego, została podjęta jednogłośnie. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

Ad 16. Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały Rady w sprawie przyjęcia do realizacji 

projektu pn. „Wymiana źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej budynków Zespołu 

Szkół Centrum Kształcenia Ustawicznego w Gronowie"  oraz złożenia wniosku o dofinansowanie. 

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że dnia 23 października 2024 r. Komisja Budżetu i 

Finansów pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję. 

Radny Tomasz Wierzbicki zwrócił się z pytaniem o wartość dofinansowania.  

Skarbnik Powiatu powiedziała, że na chwile obecną jest to wola przystąpienia i nie ma jeszcze 

konkretnych kwot, są różne źródła finansowania.  

Radny Michał Ramlau powiedział, że w uchwale wskazanym źródłem finansowania jest KPO, 

wyraził wątpliwości co do poprawności uchwały.  

Starosta Toruński powiedział, że uchwała jest przygotowana pod źródło finansowania KPO. 

Zasady KPO mówią , że 100% kosztów kwalifikowanych może podlegać tak zwanemu wsparciu 

bez VAT-u. Zakres wsparcia to źródła ciepła i termoizolacja szeroko rozumiana.  
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Radny Tomasz Wierzbicki podziękował za informację i powiedział, że trzeba maksymalizować 

możliwość skorzystania z tego dofinansowania, zapytał czy wniosek został złożony.  

Starosta Toruński powiedział, ze na chwilę obecną nie można złożyć wniosku do KPO, ponieważ 

został zamknięty nabór po 3 dniach. Jest zapowiedź otwarcia i zwiększenia środków finansowych 

dlatego hipotetycznie jest szansa.  

Przewodniczący zamknął dyskusję.  

Do dyskusji zgłosił się radny Jerzy Zająkała, przewodniczący w drodze wyjątku udzielił głosu 

radnemu.  

Radny Jerzy Zająkała powiedział, że są to nowe okoliczności, ma również nadzieje że nastąpi 

wznowienie podziału środków.  

Do dyskusji zgłosił się radny Michał Ramlau, Przewodniczący Rady nie udzielił mu głosu.  

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr VI/53/2024 Rady Powiatu Toruńskiego z dnia  

24 października 2024 r. w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pn. „Wymiana źródeł 

ciepła i poprawa efektywności energetycznej budynków Zespołu Szkół Centrum 

Kształcenia Ustawicznego w Gronowie"  oraz złożenia wniosku o dofinansowanie, została 

podjęta jednogłośnie. 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

Ad 17. Przewodniczący Rady przedstawił Informację w sprawie oświadczeń majątkowych 

Radnych. 

Materiał stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

Ad 18. Starosta Toruński przedstawił Informację w sprawie oświadczeń majątkowych 

pracowników Starostwa. 

Materiał stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Ad 19. Przewodniczący Rady poinformował, że informacja Starosty o pracy zarządu między 

posiedzeniami wraz z materiałami na sesję została przesłana drogą elektroniczną, następnie 

otworzył dyskusję. 

Materiał stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  

Radny Michał Ramlau zapytał o nowego brokera ubezpieczeniowego i poprosił o informacje dot. 

różnic pomiędzy poprzednim, a obecnym brokera.  

Sekretarz Powiatu powiedział, że w związku z kończącą się umową z brokerem, która podpisana 

była na 3 lata, Zarząd ogłosił konkurs.  
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Radny Michał Ramlau zapytał o zapis z posiedzenia z 18.09.2024 r. dot. zakupu budynku pod 

siedzibę Starostwa na ul. Towarowej. Wspólne posiedzenie Komisji odbyło się 19.09.2024 r.  na 

którym padło wiele wątpliwości, czy Zarząd podjął jakieś czynności w celu weryfikacji kosztów.  

Radny Tomasz Wierzbicki zapytał czy nowa oferta brokera jest bardziej korzystna, czy oferta 

która wpłynęła była niższa.  

Starosta Toruński  powiedział, że rekomendacja była przed komisją, po posiedzeniu  zgodnie z 

uwagami podjęte zostały czynności tj. operat szacunkowy, zlecony został również raport stanu 

technicznego budynku, cały proces jeszcze trwa.  Następnie powiedział, że usługa brokera jest 

bez kosztowa.  

Sekretarz Powiatu przedstawił kryteria dot. wyboru brokera, złożone zostały dwie oferty, w tym 

jedna po terminie, która nie brana była pod uwagę. Wybrana oferta zyskała maksymalną ilość 

punktów.  

Radny Michał Ramlau podziękował za informację i liczy na dalszą współpracę Zarządu z 

pozostałymi radnymi w sprawie wyboru nowej siedziby. Następnie poruszył temat naboru na 

stanowisko zastępcy Naczelnika Wydziału Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich Starostwa, 

mimo złożonych ofert nabór nie został rozstrzygnięty. Poprosił o informacje w tym temacie.  

Sekretarz Powiatu przedstawił proces rekrutacji oraz problemy jakie się pojawiły. 

Starosta Toruński powiedział, że w związku z ujawnieniem odpowiedzi na testach, musiał 

unieważnić konkurs.  

Radny Tomasz Wierzbicki poprosił o przesłanie kosztów operatu szacunkowego i oceny 

technicznej.  

Wobec braku pytań Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.  

Ad 20. Sprawy różne, wnioski i oświadczenia.  

Radny Wiktor Mol powiedział, że otrzymał pozytywną odpowiedź od PZD w sprawie budowy 

przejścia dla pieszych na ul. Trakt w Chełmży.  

Radny Jerzy Zająkała powiedział, że wsłuchując się w informacje medialne, pojawia się obawa o 

funkcjonowanie szpitali. Poprosił o przedstawienie informacji dot. przyszłości funkcjonowania 

Szpitala Powiatowego w Chełmży.   

Radny Michał Ramlau zwrócił się z pytaniem do Przewodniczącego, czy zna on konkretne 

przepisy, regulujące tryb nadawania oraz wręczania odznaki i medalu honorowego.  

Przewodniczący rady powiedział, że udzieli odpowiedzi na piśmie dodał, że zna zasady, są one 

określone w regulaminie.  

Radny Michał Ramlau zasugerował, że Przewodniczący nie zna przepisów.  
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Przewodniczący Rady odebrał głos radnemu Michałowi Ramlau. Powiedział, że odpowiedzi 

udzieli na piśmie.  

Radny Tomasz Wierzbicki powiedział, że tak nie powinien wyglądać dialog w trosce o Powiat 

Toruński.  

Po zamkniętej dyskusji Przewodniczący rady nawiązując do wypowiedzi Radnego Ramlaua dot. 

prowadzenia sesji powiedział, że Statut mówi, że to przewodniczący prowadzi, podejmuje decyzje 

i czuwa nad sprawnym przebiegiem sesji. Dodał, że sesja nie powinna być polityczna tylko 

merytoryczna.  

Ad 21. Przewodniczący rady podziękował wszystkim obecnym za udział w VI sesji Rady Powiatu 

Toruńskiego i zamknął posiedzenie o godzinie 16:20. 

Nagranie VI Sesji Rady Powiatu Toruńskiego znajduje się na stronie www.bip.powiattorunski.pl 
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